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\\\ PRUSZKÓW

Do marca 2023 roku ma 
powstać wiadukt łączący  
ulicę Grunwaldzką  
z ulicą Broniewskiego  
w Pruszkowie.  
Start inwestycji coraz bliżej,  
trwają przygotowania  
do rozpoczęcia prac. 

M ówimy o przedsięwzięciu, które-
go wartość przekracza 22 miliony 

zł. W jego realizację zaangażowanych 
jest kilka podmiotów – Pruszków, Pia-
stów, powiat pruszkowski i PKP PLK. 
Ranga przedsięwzięcia jest ogromna, 
a ostateczny efekt inwestycji ma przy-
czynić się do poprawy komunikacji. 
– Wiadukt w ciągu ul. Grunwaldzkiej i 

ul. Broniewskiego w Pruszkowie ma za 
zadanie ułatwić komunikację pomiędzy 
rozdzielonymi przez tory PKP częścia-
mi miasta i skróci dojazd mieszkańców 
Żbikowa i Bąków, wracających do swo-

ich domów od strony Warszawy – wy-
jaśnia zastępca prezydenta Pruszkowa 
Konrad Sipiera.

Przygotowania 
do budowy wiaduktu

Na Grunwaldzkiej szykują się duże zmiany
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Strażacy 
pod Urzędem Miasta

Pod Urzędem Miasta było ok. dziesięciu wozów OSP i kilkudziesięciu druhów, 
m.in. z Brwinowa i Międzyborowa

\\\ MILANÓWEK

dokończenie na str. 6
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\\\ PRUSZKÓW

Szpital Powiatowy  
w Pruszkowie zmienia swoje 
oblicze za sprawą rozbudowy. 
– Prace zbliżają się do końca, 
pozostały już tylko roboty 
wykończeniowe – informuje 
starosta pruszkowski  
Krzysztof Rymuza. 

W ielkimi krokami zbliża się finał 
inwestycji związanej z rozbudo-

wą pruszkowskiego szpitala. Zgodnie z 
planem pod koniec 2021 roku obiekt 
powinien być gotowy. Bez wątpienia 
mówimy o priorytetowej inwestycji 
powiatu pruszkowskiego, której celem 
jest podniesienie warunków pracy dla 
personelu medycznego oraz standardu 
dla pacjentów. Warto przypomnieć, że 
wartość przedsięwzięcia to blisko 20 
milionów złotych.

Nowy pawilon zwiększy możliwo-
ści szpitala. – Docelowo w pomiesz-
czeniach zostaną zlokalizowane blok 
operacyjny z salami dla oddziałów chi-
rurgii ogólnej i ginekologii, a także sala 
cięć cesarskich. Przygotowane otwarte 
powierzchnie zostaną wykorzystane na 
potrzeby oddziału o nowej specjalności 
lub jednego z obecnie funkcjonujących, 
sterylizatorni i pracowni diagnostyki 
obrazowej. Część gabinetów otrzyma 
pierwsze wyposażenie – przedstawia 
starosta pruszkowski Krzysztof Rymu-
za. – Równocześnie z budową pawilonu 
prowadzone były prace związane z wy-
mianą studni awaryjnego zabezpiecze-

nia budynku w wodę i wymiana węzła 
cieplnego – dodaje.

Inwestycja zmierza ku końcowi. 
Trzeba jeszcze dodać tu kwestię od-
powiedniego wyposażenia. – Z rapor-
tów przedstawianych przez dyrektora 
szpitala wiem, że prace zbliżają się do 

końca, pozostały już tylko roboty wy-
kończeniowe. Oczywiście nie oznacza 
to, że już za chwilę pawilon zostanie 
udostępniony pacjentom. Dla popraw-
ności funkcjonowania oddziałów zabie-

gowych potrzebujemy nowoczesnego 
i odpowiednio wyposażonego bloku 
operacyjnego i centralnej sterylizatorni. 
Inwestycje te pokrywane są z budżetu 
wojewody mazowieckiego Konstantego 
Radziwiłła i budżetu powiatu – tłuma-
czy Krzysztof Rymuza.

\\\   Szpital zmienia się
Nowy pawilon to nowe możliwości, 

ale we wcześniejszych latach również 
wprowadzono istotne zmiany. – Od 
kilku już lat trwają inwestycje w infra-
strukturę budynku Szpitala Powiato-
wego w Pruszkowie. Zaczęło się w 2017 
roku rozbudową i modernizacją Izby 
Przyjęć. Powstał wówczas bezpieczny 
podjazd dla karetek ratownictwa me-
dycznego, powstały gabinety zabiegowe 
i lekarskie a hol, w którym oczekują pa-
cjenci zyskał dodatkową powierzchnię 
– prezentuje starosta pruszkowski.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Koniec rozbudowy blisko

Szpital Powiatowy w Pruszkowie

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W Willi Niespodzianka  
25 listopada została podpisana 
umowa na zazielenienie  
i zwiększenie retencji wód 
na Placu Wolności w ramach 
realizacji projektu „Inwestycje 
w zakresie zielono-niebieskiej 
infrastruktury w Grodzisku 
Mazowieckim”.

D zięki tej umowie najstarszy plac 
miasta już w przyszłym roku sta-

nie się bardziej przyjazny dla mieszkań-
ców i dla środowiska. A za 24 miesiące z 
betonowego deptaka zamieni w miejsce 
spotkań i rekreacji,

\\\   Zieleń i woda 
W ramach rewitalizacji na Placu 

Wolności powstanie fontanna oraz 
kurtyna wodna. Dwukrotnie zwiększy 
się ilość drzew i krzewów. Wymienione 

zostaną nawierzchnie nieprzepuszczal-
ne na przepuszczalne czyli betonowe 
na mineralno-żywiczne, drewniane i 
ułożone z kostki. Zmieni się charakter 
placu, gdyż powstaną tam ścieżki dla 
pieszych i rowerów, co zwiększy bezpie-
czeństwo. Na placu będą mogły powstać 
ogródki kawiarniane. Część trawników 
zostanie udostępniona dla rekreacji.  

\\\   Finansowanie
Zazielenienie i zwiększenie retencji 

wód na Placu Wolności współfinansuje 
Mechanizm Finansowego Europejskie-
go Obszaru Gospodarczego w ramach 
Programu Środowisko, Energia i Zmia-
ny Klimatu, obszar programowy: Łago-
dzenie zmian klimatu i adaptacja do ich 
skutków.                      Beata Pawłowicz

Zielono i niebiesko 

Pl. Wolności po rewitalizacji zmieni charakter na bardziej przyjazny  
mieszkańcom
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Do przetargu na wybudowanie 
zatoki autobusowej  
oraz miejsca postojowego  
dla autobusów wraz  
z infrastrukturą towarzyszącą 
przy ul. Towarowej i Traugutta 
oraz zajezdni w Chrzanowie 
Dużym zgłosiło się kilka firm. 
Jedna zmieściła się  
w planowanych przez miasto 
kosztach. 

M iasto założyło, że inwestycja 
pochłonie 1,6 mln zł, a firma 

MKL-BUD z Warszawy oczekuje 1,5 
mln zł. Jeśli oferta tej firmy spełni in-
ne wymogi formalne miasto będzie 
mogło podpisać umowę na realiza-
cję infrastruktury dla elektrycznych  
autobusów.

\\\   Infrastruktura 
U zbiegu Towarowej i Traugutta ma 

powstać miejsce postojowe dla autobu-
su elektrycznego, zatoka autobusowa, 

stacja ładowania autobusów wraz z 
budową linii zasilającej. W Chrzanowie 
Dużym powstanie m.in. jezdnia mane-
wrowa, miejsca postojowe. 

Termin realizacji prac to 180 dni.

\\\   Podróże bez biletu
– Linia elektrycznych autobusów 

będzie dla mieszkańców darmowa – 
mówi Jarosław Jankowski z Urzędu 
Miejskiego. – Tak przewiduje projekt, z 
którego go finansujemy – Zielone Płuca 
Mazowsza. Autobusy elektryczne po-
winny znaleźć się w Grodzisku w przy-
szłym roku. 

Elektryczne autobusy to nie tylko 
ekologia, ale też budżet mieszkańców. 

Beata Pawłowicz

Zajezdnia 
elektrycznych 
autobusów

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 741 z późn. zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miasta 
Pruszkowa uchwały  Nr XLI.417.2021 z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru Miasta Pruszkowa 
– „Wyględówek: sport i rekreacja”. 

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu, które należy złożyć na piśmie 
do Prezydenta Miasta Pruszkowa, na adres: 05-800 Pruszków, ul. Józefa Ignacego Kraszewskiego 14/16  
w terminie do 23 grudnia 2021 r. 

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię i adres Wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie 
nieruchomości, której dotyczy. Zgodnie z art. 39 ust. 1 pkt 1 i 2 w związku z art. 46 ust. 1 pkt 1 i art. 51 ust. 
1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 
247 z późn. zm.) zwanej dalej ustawą, zawiadamiam, że Gmina Pruszków przystępuje do postępowania 
w sprawie oceny oddziaływania na środowisko skutków realizacji ww. planu, obejmującej w szczególności 
sporządzenie prognozy oddziaływania na środowisko do miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Dokumentacja sprawy wyłożona jest do wglądu w Wydziale Planowania Przestrzennego 
w pokoju nr 68 i można zapoznać się z nią w godzinach pracy Urzędu: poniedziałki: 11:00 – 18:00, 
wtorki, środy, czwartki, piątki: 10:00 – 14:00 z uwzględnieniem aktualnych ograniczeń w pracy Urzędu 
Miasta Pruszkowa w związku z wystąpieniem stanu epidemii zachorowań na COVID-19 tj. po uprzednim 
telefonicznym umówieniu spotkania pod numerem tel. 22 735-87-26. 

Ww. uchwała Nr XLI.417.2021 Rady Miasta Pruszkowa z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
obszaru Miasta Pruszkowa – „Wyględówek: sport i rekreacja”, została opublikowana na stronie:  
https://bip.um.pruszkow.pl patrz: RADA MIASTA Uchwały Rady Miasta. 

Stosownie do przepisów art. 39 ust. 1 pkt 3 i 4 i art. 40 ustawy, zainteresowani w terminie  
do 23 grudnia 2021 r. mogą wnosić wnioski. Wnioski na piśmie należy składać w kancelarii Urzędu 
Miasta Pruszkowa, pocztą na adres: 05-800 Pruszków, ul. Józefa Ignacego Kraszewskiego 14/16, ustnie  
do protokołu w Wydziale Planowania Przestrzennego w pokoju nr 68 lub za pomocą środków  
komunikacji elektronicznej na adres e-mail prezydent@miasto.pruszkow.pl lub na adres elektronicznej 
skrzynki podawczej Miasta Pruszkowa na platformie ePUAP: /umpruszkow/SkrytkaESP. Wniosek  
powinien zawierać imię, nazwisko lub nazwę jednostki organizacyjnej i adres wnioskodawcy, przedmiot 
wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której wniosek dotyczy. 

Zgodnie z art. 41 ustawy, wnioski wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Stosownie  
do przepisów art. 39 ust. 1 pkt 5 ustawy organem właściwym do rozpatrzenia złożonych wniosków 
jest Prezydent Miasta Pruszkowa. Zgodnie z art. 1 ust. 2 pkt 11 oraz art. 7 ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym Rozstrzygnięcie wniosków przez Prezydenta Miasta Pruszkowa, 
z zachowaniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  
27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 
osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 
(ogólne rozporządzenie o ochronie danych RODO), zostanie zamieszczone na stronie internetowej  
https://bip.um.pruszkow.pl patrz: Architektura i Urbanistyka OGŁOSZENIA/OBWIESZCZENIA Miejscowe 
plany zagospodarowania przestrzennego ROK 2021 Obwieszczenie o przystąpieniu do sporządzania  
ww. planu.

Z up. Prezydenta Miasta Pruszkowa
Zastępca Prezydenta Miasta Pruszkowa Konrad Sipiera

OGŁOSZENIE  PREZYDENTA MIASTA PRUSZKOWA

Nowy pawilon to nowe 
możliwości, ale we 

wcześniejszych latach 
również wprowadzono 

istotne zmiany
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\\\ MILANÓWEK

51 sesja Rady Miasta została 
przerwana wkrótce po 
otwarciu. Wiceprzewodniczącej 
Jolancie Nowakowskiej 
przeszkadzały migające światła 
wozów strażackich, które 
przyjechały pod budynek 
Urzędu Miasta.  

S trażacy przyjechali nie tylko z OSP 
w Milanówku, ale także z Brwino-

wa, Międzyborowa i Jaktorowa po to, 
by poprzeć projekt burmistrza Piotra 
Remiszewskiego budowy Centrum 
Bezpieczeństwa, czyli większej i nowo-
czesnej strażnicy OSP, w której swoją 
siedzibę znaleźć ma także Straż Miejska 
i Ratownicy Medyczni. 

\\\   Sesja ratunkowa
Aby jednak ten ambitny plan został 

zrealizowany Rada Miasta musi wyra-
zić zgodę na to, aby na części działki 
zajmowanej przez OSP, która nie była 
przeznaczona do zabudowy, można by-
ło wznieść część nowego budynku. To 
wymaga zmiany w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego. 

Tymczasem Rada Miasta na 50 sesji nie 
przyjęła uchwały, która by na to zezwa-
lała. Ta decyzja rady zagraża realizacji 
całego projektu i utracie ok. 14 mln 
dofinansowania, które na tę budowę 
zdobył burmistrz Piotr Radziszewski. 
Niewykorzystanie tych środków w ter-
minie grozi ich utratą. Każda obstrukcja 
to zagrożenie dla projektu. 

51 sesja Rady Miasta zwołana więc 
została w trybie nadzwyczajnym na 
wniosek radnego Kamila Bialika, gdy 
na 50 sesji Rada Miasta głosami opo-
zycyjnych radnych odrzuciła uchwałę o 
zmianie miejscowego planu zagospoda-
rowania, co jest warunkiem rozpoczęcia 
inwestycji jaką jest budowa nowej sie-
dziby dla OSP. 

\\\   Przerwana sesja
51 sesja zwołana w trybie specjal-

nym odbywała się on-line i była widocz-
na na ekranie na ścianie Urzędu Miasta. 
Pod ekranem zgromadzili się strażacy 
i mieszkańcy, którzy przyszli poprzeć 
budowę nowego OSP. 

Na początku sesji radna Janina Mo-
ława stwierdziła, że wciąż nie ma dość 
informacji, aby podjąć właściwą decyzję, 
chciała m.in. poznać koszty utrzymania 
nowej strażnicy. Następnie zawniosko-
wała o przełożenie sesji na czas, kiedy 
będzie spokojniej, czyli pod urzędem 
nie będzie pikiety i strażaków, gdyż to 
jej przeszkadza. A także, by wówczas 
sesja odbyła się w rzeczywistości po to, 
by mogli w niej wziąć udział mieszkańcy 
i organizacje pozarządowe. Przeciwko 
przełożeniu sesji Rady Miasta zaprote-

stował radny Kamil Bialik, na wniosek 
którego 51 sesja została zwołana, aby 
właśnie ponownie rozpatrzeć uchwałę 
o przystąpieniu do zmiany w planie za-
gospodarowania przestrzennego, czyli 
w istocie wyrażeniu zgody na rozpoczę-
cie inwestycji. 

Sesja została jednak i tak przerwa-
na przez wiceprzewodniczącą Jolantę 

Nowakowską, której przeszkadzały 
migoczące koguty wozów strażackich 
– widoczne w lewym górnym rogu 
ekranu, na którym widzieliśmy radnych 
uczestniczących w sesji on-line. Wice-
przewodnicząca nie skorzystała z pod-
powiedzi radnej Ewy Galińskiej – aby 
ubrać ciemne okulary i dalej prowadzić 
tę ważną dla miasta sesję. 

\\\   Co z Centrum  
Bezpieczeństwa?

Wiceprzewodnicząca Jolanta Nowa-
kowska wyłączyła kamerkę, a zgroma-
dzeni pod Urzędem Miasta mieszkańcy 
i strażacy usłyszeli, że 51 sesja odbędzie 
się 2 grudnia. Jednak część radnych na-
dal pozostała on-line poruszona zacho-
waniem wiceprzewodniczącej. Obecna 
także na tej sesji radca prawna z Urzędu 
Miasta Patrycja Mączyńska stwierdziła, 
że nie ma formalnoprawnych podstaw 
do przerwania tej sesji. Radni zaczęli 
więc zastanawiać się co w takiej sytu-
acji zrobić. Czy sesja trwa nadal? Czy to 
możliwe bez przewodniczącego? Czy se-
sję w takiej sytuacji może poprowadzić 
najstarsza wiekiem radna Ewa Galiń-
ska? Niestety, takie rozwiązania z punk-
tu widzenia prawa nie były możliwe. 

Radca Patrycja Mączyńska dodała 
także, że zgodnie z Ustawą o samorzą-
dzie 51 sesja (zwołana w trybie nad-
zwyczajnym) powinna się odbyć 7 dni 
po złożeniu wniosku, czyli 2 listopada. 
Tymczasem została otwarta 24 listopa-
da, a więc już jest przekroczony usta-
wowy termin. Co więcej, 52 sesja ma 
się odbyć w takiej sytuacji przed 51, bo 
ta jest już wyznaczona na 30 listopada, 
a to jest niemożliwe. 

Pytanie jakie wówczas padło to 
czy Rada Miasta w takim składzie jest 
w stanie działać na rzecz miasta? Czy 
nie lepiej ją rozwiązać? Radny Hubert 
Jarek stwierdził: – Rozwiążmy Radę 
Miasta, żeby mieszkańcy mogli wybrać 
ją ponownie – po tych słowach radny 
otrzymał oklaski od zgromadzonych 
pod ekranem strażaków i mieszkańców. 
Radnego Jarka poparli radni: Krzysztof 
Ołpiński i Ewa Galińska. Jednak, aby to 
się stało musi taką decyzję podjąć więk-
szość Rady. 

\\\   Potrzebujemy nowej  
siedziby

– Przyjechaliśmy, aby wesprzeć na-
szych kolegów z OSP Milanówek w roz-
budowie ich siedziby – mówili strażacy 
z innych miejscowości. Czerwonych wo-
zów strażackich pod Urzędem Miasta 
było około dziesięciu.  

– Między samorządowcami jest 
niepisane prawo, że sobie pomagamy 
w trudnych sytuacjach, a ja jestem też 
związany ze strażakami, byłem do nie-
dawna nawet komendantem gminnym 
OSP – powiedział Maciej Śliwerski, wójt 
gminy Jaktorów, który także przyjechał 
pod Urząd Miasta. – Uważam, że straż-
nica, w której będą obok siebie strażacy, 
strażnicy i ratownicy medyczni to dobra 
inwestycja. Nie można też zmarnować 
tych 14 mln, to byłaby strata nie do 
nadrobienia – dodał. 

– W remizie jest miejsce wyczeki-
wania ratownictwa medycznego, na 
dyżurze jest dwóch ratowników, ma-
my jedną karetkę i to jest stanowczo za 
mało – powiedziała Urszula Milczarek z 
Ochotniczej Straży Pożarnej i jednocześ-
nie ratowniczka medyczna. – Potrze-
bujemy nowoczesnej siedziby, abyśmy 
mogli zatrudnić więcej ratowników 
medycznych, mamy etaty, ale nie mamy 
ludzi do pracy. Gdybyśmy mieli godne 
warunki, także dla ratowników, nie 
mielibyśmy problemu z pracownikami 
Centrum Bezpieczeństwa ma ogromny 

sens. Nawet teraz, dlatego że pracujemy 
obok siebie, kiedy karetka jest w akcji, 
straż jedzie do zgłoszeń medycznych. 
Niedawno strażacy reanimowali pod 
Tesco człowieka, bo ratownicy byli w 
terenie. 

\\\   W mieście 
– Cieszę się, że strażacy wzięli 

sprawy w swoje ręce, ale też to bardzo 
przykre, że musimy przekonywać Radę 
Miasta do spraw, które są w oczywisty 
sposób korzystne dla Milanówka, dla 
funkcjonowania każdego miejsca pod 
względem bezpieczeństwa – powie-
dział burmistrz Piotr Remiszewski. – 
Milanówek jest wyjątkowym miejscem, 
gdzie radni blokują inwestycję, która 
z punktu widzenia strategicznego jest 
kluczowa dla miasta. Opozycyjni radni 
wiedzą, że każdy dzień zwłoki działa 
na naszą niekorzyść. Myślę, że radni 
opozycyjni świadomie tak postępują, 
żeby później utratę 14 mln dotacji i 
możliwości budowy strażnicy przypisać  
mnie. 

– Zapraszam do wspólnego stołu i 
rozmów, abyśmy mogli nasze wspólne 
sprawy rozwiązywać wspólnie – stwier-
dził radny Kamil Bielik, który złożył 
wniosek o zwołanie sesji, aby ratować 
projekt CB. Czy radni opozycji z tego 
skorzystają? 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Strażacy pod Urzędem Miasta

51 Sesja Rady Miasta odbywała się on-line. Obserwowali ją na ekranie  
na ścianie Urzędu Miasta zgromadzeni strażacy OSP i mieszkańcy

dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASTÓW

Strażacy z Piastowa  
z niepokojem patrzą na finanse. 
– Środków przeznaczonych 
na podstawową działalność 
związaną z bezpieczeństwem 
przeciwpożarowym, i nie tylko, 
dla OSP zabraknie – zaznacza 
burmistrz Grzegorz Szuplewski. 

N ie ulega wątpliwości, że cenimy 
pracę straży pożarnej. Zawsze go-

towi do niesienia pomocy, narażania 
zdrowia i życia, aby ratować drugiego 
człowieka. Wiele osób angażuje się w 
działalność Ochotniczych Jednostek 
Straży Pożarnej, które mogą liczyć na 
wsparcie samorządów.

OSP Piastów boryka się z problema-
mi finansowymi. Budżet jest mniejszy 
niż wnioskowali strażacy, co rodzi trud-
ności. Środki są niezbędne do prawidło-
wego funkcjonowania jednostki. Stra-
żacy z Piastowa liczą na zrozumienie 
i wsparcie, aby mogli dalej skutecznie 
pełnić swoją misję. 

Piastowski samorząd wyjaśnia nam 
zaistniałą sytuację. – Trudna sytuacja 
finansowa nie dotyka tylko OSP w Pia-
stowie. To problem, z którym borykają 
się wszystkie polskie samorządy, a więc 
także podmioty przez nie dotowane. 
Budżet miasta Piastowa też podlega 
dodatkowym ograniczeniom, stąd kon-
sekwentnie zwracamy się od początku 
bieżącego roku z prośbą kierowaną 
do jednostek organizacyjnych miasta, 
organizacji i stowarzyszeń, wśród nich 
także do OSP, o bardziej powściągliwe 
planowanie wydatków. Rok 2021 jest 
szczególnie trudny i wszyscy to chyba 

rozumieją. Mniejsza niż planowana 
kwota nie oznacza jednak, że środków 
przeznaczonych na podstawową dzia-
łalność związaną z bezpieczeństwem 
przeciwpożarowym, i nie tylko, dla OSP 
zabraknie – tłumaczy burmistrz Grze-
gorz Szuplewski.

\\\   Czy to są małe środki?  
– pyta burmistrz

Jak wiadomo brak środków rodzi 
wiele trudności. Włodarz zapewnia, 
że miasto od lat wspiera OSP. – Dota-
cja z budżetu miasta przeznaczona jest 
głównie na utrzymanie jednostki i za-
pewnienie jej gotowości bojowej, w tym 
zawiera się także ekwiwalent za udział 
w akcjach ratowniczych. W kolejnych 
latach dotacje te wyniosły: 253 928 ,91 
zł w roku 2018; 259 674,90 zł (2019); 
212 774,20 (2020). Do tego dochodzą 
dodatkowo udział we współfinansowa-
niu zakupu sprzętu, m.in. w ubiegłym 
roku skokochronu, we wcześniejszych 
latach wozów bojowych. Współfinan-

sowaliśmy także organizację spotkań 
środowiska strażaków-ochotników (w 
ostatnich latach były to m.in. jubileusz 
95-lecia, spotkania zarządów jednostek 
z terenu naszego powiatu, nagrody w 
zawodach itp.). W tym roku przekazali-
śmy jednostce dodatkowo 125 722,40 
zł na budowę przyłącza wodociągowe-
go do strażnicy. Tegoroczna dotacja na 
utrzymanie gotowości bojowej naszej 
OSP wyniosła już 142 994,52 zł, a rok 
2021 jeszcze się nie skończył. Dodajmy, 
że finansujemy ponadto na potrzeby 
OSP zatrudnienie pracownika gospo-
darczego/kierowcy – to znacznie ponad 
40 tys. zł na rok. Czy to są małe środki? 
– pyta Grzegorz Szuplewski.

Wierzymy, że sprawa wyjaśni się 
i strażacy z Piastowa będą mogli dalej 
nieść pomoc. Ich praca i zaangażowanie 
są godne pochwały. Zapewne samorząd 
i straż będą prowadziły dialog w tej 
sprawie. W końcu chodzi o tak istotną 
kwestię jak bezpieczeństwo.

Artur Szpuda

Strażacy w trudnej sytuacji 

Strażacy narzekają na dziury w budżecie
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\\\ DODATKOWE ZASTĘPCZE  
TARGOWISKO              
Mieszkańcy miasta będą mogli robić przedświątecz-
ne zakupy w nowej przestrzeni. Tymczasowe targo-
wisko rusza już w grudniu, w centrum Milanówka, bo 
przy ul. Królewskiej. 
– Przy starym targowisku było za mało miejsca dla 
sprzedawców choinek, dlatego miasto chce w okresie 
przedświątecznym otworzyć targowisko zastępcze przy 
ul. Królewskiej – mówi Waldemar Bożuta, zarządca tar-
gowiska. – Tam też klienci nie będą mieli problemu z 
parkowaniem. Spodziewam się, że do 15 grudnia kupcy, 
którzy będą handlować choinkami wykupią rezerwacje 
miejsc, bo zazwyczaj w tym czasie rusza sprzedaż świą-
tecznych drzewek. 
Na tym targowisku ma także w ostatnim tygodniu przed-
świątecznym odbyć się jarmark. Ale czy pandemia na to 
pozwoli? 

\\\ MILANÓWEK
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\\\ MILANÓWEK

Pierwsze wyróżnienie  
w piątej już edycji konkursu 
Innowacyjny Menedżer 
Kultury otrzymała Aneta Majak 
dyrektorka MCK  
w Milanówku. Nagroda 
Marszałka Województwa 
Mazowieckiego przyznawana 
jest menedżerom  
pracującym w instytucjach 
kultury i organizacjach  
pozarządowych. 

N ajważniejsze dla mnie w tej na-
grodzie jest to, że do zgłoszenia 

zmobilizowali mnie mieszkańcy – mówi 
Aneta Majak, dyrektorka MCK Milanó-
wek, laureatka pierwszego wyróżnienia 
za innowacyjne metody zarządzania ze-
społem i prowadzenie instytucji kultury 
bez siedziby oraz ambitne i ekspery-
mentalne łączenie nowych technologii 
z działaniami artystycznymi.  

\\\   Trudności inspirują
Jury konkursu uznało za innowa-

cyjne budowanie pracy domu kultury 
na relacjach z mieszkańcami. Doceniło, 
że w tej trudnej sytuacji, jaką stwarza to, 
że MCK nie ma siedziby, gdzie można by 
prowadzić działalność na dużą skalę, jak 
organizowanie wystaw, koncertów czy 
choćby interdyscyplinarnych warszta-
tów, wiele tam się dzieje. 

– Skoro mieszkaniec nie może pójść 
do domu kultury, to dom kultury przyj-
dzie do niego! Liczy się kreatywność i 
chęci zespołu pracującego w MCK – mó-
wi Aneta Majak.

\\\   Nasz MCK
– Mieszkańcy czują się częścią 

Milanowskiego Centrum Kultury, bo 
naszą działalność opieramy na współ-
działaniu z nimi. Realizujemy projekty 
zgłoszone przez mieszkańców, ale też 
pomagamy im je samodzielnie realizo-
wać. Wychodzimy także z działaniami 
ponadlokalnie i nie boimy się wyzwań 
opartych na nowych technologiach, cze-
go przykładem jest Wirtualne Muzeum 

Jana Szczepkowskiego czy projekt „Cho-
pin Forever” – wyjaśnia Aneta Majak. 

Przykładem działań, które zainicjo-
wali i w znacznej części przeprowadzili 
mieszkańcy, jest wydanie w październi-
ku tego roku przez MCK bajki dla dzieci 
„Oj misiu, misiu…”, którą napisała Iwona 

Dornarowicz, reżyserka milanowskiego 
T-Artu. Ilustracje do książki wykonały 
milanowskie dzieci podczas warsztatów 
„Zostań ilustratorem”. 

Przykładem drugiego typu działal-
ności jest pomoc udzielana mieszkań-
com przez MCK w przygotowaniach ich 
domów i ogrodów do festiwalu Otwarte 
Ogrody, który odbywa się w trójmieście 
ogrodów każdej jesieni. 

Konkurs Innowacyjny Menedżer 
Kultury organizuje Mazowiecki Insty-
tut Kultury. Celem nagrody jest upo-
wszechnienie wiedzy o innowacyjnych 
rozwiązaniach zarządczych w kulturze 
i promowanie ich autorów.

Beata Pawłowicz

Menedżerka kultury

FO
T. 

AR
TU

R 
M

AJ
AK

Aneta Majak buduje działalność MCK 
na współdziałaniu z mieszkańcami. 
Za innowacyjność w zarządzaniu 
kulturą dostała nagrodę Marszałka 
Województwa Mazowieckiego.

„Skoro mieszkaniec nie 
może pójść do domu 

kultury, to dom kultury 
przyjdzie do niego!”
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\\\ PRUSZKÓW

W kolejnych punktach  
w Pruszkowie pojawiają się 
nowe nasadzenia drzew. 
– Dzięki wielu gatunkom 
roślinności nasze miasto jest 
bardziej kolorowe – podkreśla 
prezydent Paweł Makuch. 

W listopadzie drzewa pojawiły 
się nieopodal urzędu na ul. 

Kraszewskiego. Wówczas zasadzono 
dziesięć lip srebrzystych. Była to kolejna 
odsłona działań w tym zakresie. – Pro-
ces jesiennych nasadzeń rozpoczął się 
już 20 października br. podczas „Święta 
Drzewa”, kiedy to prezydent i zastęp-
cy brali udział w uroczystym sadzeniu 
drzew na terenie placówek oświato-
wych – poinformował nas Urząd Miasta 
Pruszkowa. Włodarze gościli wówczas 
w Przedszkolu Miejskim nr 14, Żłobku 
Miejskim nr 3 i Szkole Podstawowej  
nr 6.

Trzeba podkreślić, że na nasadzenia 
wpływ mieli również mieszkańcy. W 

ramach budżetu obywatelskiego 2021 
„Infrastruktura Malich” posadzono je-
denaście sztuk różnych drzew. Z kolei z 
okazji 105. rocznicy nadania praw miej-
skich na placu Jana Pawła II pojawiły 
się nowe nasadzenia. – Dodatkowo na 
tym terenie zostały nasadzone byliny 
i krzewy rumianku, wrzosu i innych 
roślin w ilości 694 sztuk – przekazuje  
urząd.

Do końca roku pojawią się kolejne 
nasadzenia. Miasto planuje zagospo-
darowanie terenów Parku Mazowsze, 
Anielina Wschodniego, Anielina Za-
chodniego, Parku Żwirowisko i Parku 
Potulickich. Łącznie posadzonych zo- stanie 55 drzew. Z kolei na powstają-

cym skwerze przy ul. Staszica pojawi 
się ponad 9000 nasadzeń, m.in. wierzb, 
róż, lawendy. Nie zabraknie również 
drzew. Z kolei przy placu zabaw w Par-
ku Kościuszki zaplanowano ponad 1600 
nasadzeń.

Drzewa i rośliny mają wzbogacić 
przestrzeń Pruszkowa. – Zwiększenie 
terenów zielonych na terenie miasta 
Pruszkowa pozwala na większą bio-
różnorodność. Dzięki wielu gatunkom 
roślinności nasze miasto jest bardziej 
kolorowe. Nowe nasadzenia pozwala-
ją na przeciwdziałanie niekorzystnym 
skutkom zmian klimatu i przyczyniamy 
się do zwiększania powierzchni zielo-
nych płuc ziemi – wyjaśnia prezydent 
Pruszkowa Paweł Makuch.

Artur Szpuda

Nowe nasadzenia

Nasadzenia na ul. Kraszewskiego

Akcja sadzenia drzew w placówkach oświatowych
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Z kolei na powstającym 
skwerze przy ul. Staszica 
pojawi się ponad 9000 
nasadzeń, m.in. wierzb, 

róż, lawendy

\\\ BRWINÓW

Interaktywne nowoczesne 
urządzenia trafiły do czterech 
świetlic w gminie Brwinów. 
Całkowity koszt projektu to 
blisko 57 tysięcy złotych. 

Ś wietlice wiejskie to wyjątkowe 
miejsca dla lokalnych społeczności. 

Można się spotkać, wspólnie spędzić 
czas, a także wziąć udział w ciekawej 
prelekcji czy wydarzeniu kulturalnym. Z 
pewnością interaktywny sprzęt posłuży 

społeczności gminy Brwinów i urozma-
ici paletę zajęć dla mieszkańców.

Nowoczesne urządzenia wzbogaci-
ły świetlice w Domaniewie, Owczarni, 
Otrębusach i w Kaniach. Bez dwóch 
zdań sprzęt przyczyni się do rozsze-
rzenia oferty edukacyjno-kulturalnej 

jednostek o ciekawe formy. Do każdej 
świetlicy trafiły tablice multimedialne 
z niezbędnym osprzętem i przenośny 
komputer. Dzięki niemu mieszkańcy 
będą mogli w ciekawy i funkcjonalny 
sposób uczestniczyć w zajęciach reedu-
kacyjnych, hobbystycznych czy nauce 
języków obcych.

Koszt zakupu sprzętu wyniósł 56 
800 złotych. Gmina Brwinów otrzymała 
na ten cel dofinasowanie w wysokości 
ponad 36 tysięcy złotych. Projekt zreali-
zowano z pośrednictwem LGD „Zielone 
Sąsiedztwo” ze środków poddziałania 

19.2 „Wsparcie na wdrożenie operacji 
w ramach strategii rozwoju lokalnego 
kierowanego przez społeczność” obję-
tego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020.

Artur Szpuda

Interaktywne 
nowoczesne urządzenia 
w brwinowskich 
świetlicach

Doposażono 4 świetlice
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\\\ ROZDAJEMY POMOCE NAUKOWE DLA SZKÓŁ  
PODSTAWOWYCH Z POWIATU PRUSZKOWSKIEGO!               
Giganci Programowania w Pruszkowie przygoto-
wali 20 tablic edukacyjnych do nauki programo-
wania w języku Scratch, które świetnie uzupełnią 
każdą pracownię komputerową. 
Scratch to edukacyjny język programowania, wyko-
rzystywany w szkołach na całym świecie do naucza-
nia podstaw programowania. Został przetłumaczony 
na ponad 70 (!) języków, w tym oczywiście na język 
polski. 
Tablice zostaną przekazane nieodpłatnie – zaintere-
sowane szkoły zachęcamy do zgłaszania się mailowo: 
biuro@giganci.edu.pl lub telefonicznie: 504 034 910.

\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI
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\\\ MICHAŁOWICE

Szkoła Podstawowa  
w Komorowie włączyła się  
do akcji Bożonarodzeniowa 
Paczka dla Bohatera.  
Do 9 grudnia do placówki 
można przynosić produkty. 

C zas świąt to wyjątkowy okres, w 
którym myślimy o drugim człowie-

ku. O samotnych, starszych, tych potrze-
bujących naszej pomocy. Uczniowie 
szkoły z Komorowa prowadzą zbiór-
kę w ramach akcji Bożonarodzeniowa 
Paczka dla Bohatera.

Do 9 grudnia zbierane są produkty 
żywnościowe z długim terminem waż-
ności oraz artykuły chemiczne. Dary tra-
fią do kombatantów z całej Polski. Co 

warto przekazać? Są to takie produkty 
jak: kawa, herbata, cukier, soki, ryż, ka-
sze, makarony, konserwy mięsne, płyny 
i proszki do prania, sole do kąpieli, pasty 
do zębów, koce czy ręczniki.

Każdy może pomóc! Potrzebne są 
produkty żywnościowe i chemiczne, ale 
nie tylko. – Oprócz materialnego wspar-
cia, nasi bohaterowie potrzebują także 
wsparcia słownego. Niech wiedzą, że o 
nich pamiętamy. Stąd prośba o dołącza-
nie do zgromadzonych rzeczy kartek 
świątecznych z życzeniami lub listów 
z podziękowaniami za służbę na rzecz 
naszej Ojczyzny – informuje Daniel Wol-
borski, nauczyciel historii w szkole w 
Komorowie.

\\\   Gdzie dostarczyć  
produkty?

Czas na włączenie się w akcję ma-
my do 9 grudnia. Gdy zbierzemy już 
produkty dla kombatantów, należy je 
dostarczyć do szkoły w Komorowie. 

Zbiórka odbywa się na parterze obu 
budynków – przy wejściach od Al. M. 
Dąbrowskiej i od ul. Kotońskiego zosta-
ły ustawione specjalne pudełka. 

W akcję włączają się również ucz-
niowie. 27 listopada odbyła się pierw-
sza zbiórka, podczas której dyżurowali 
wolontariusze. Kolejna już 4 grudnia w 
godzinach 11.00-14.30.

Akcja jest znakomitą okazją, aby po-
móc. – Dziękujemy wszystkim, którzy 
zechcą podzielić się materialnie i do-
brym słowem z Bohaterami – podkre-
śla wójt gminy Michałowice Małgorzata 
Pachecka.

Artur Szpuda

Bożonarodzeniowa Paczka 
dla Bohatera

Akcja jest znakomitą okazją, aby pomóc
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\\\ ZMIANA FUNKCJONOWANIA URZĘDU              
Rosnąca liczba zakażeń korona-
wirusem wpływa na pracę urzę-
dów. Burmistrz Piastowa zarządził 
ograniczenia w sposobie obsługi 
mieszkańców.
Coraz większa liczba zakażeń koro-
nawirusem niesie ze sobą niepokój. 
Martwimy się o swoje zdrowie i wy-
patrujemy zaostrzenia obostrzeń. 
Na poziomie ogólnokrajowym nie 
ma jednak większych zmian, jednak 
lokalnie takie możemy już odnotować. Od 29 listopada w Urzędzie Miejskim w 
Piastowie obsługa interesantów będzie ograniczona.
Burmistrz Grzegorz Szuplewski wydał stosowne zarządzenie w tej sprawie. Przede 
wszystkim zobowiązania finansowe wobec urzędu miejskiego można regulować 
poprzez bankowość elektroniczną, w bankach bądź na poczcie. Obsługa intere-
santów będzie się odbywała tylko w kancelarii urzędu przy ul. 11 Listopada 2. 
Wcześniej jednak telefonicznie należy ustalić, czy wizyta jest konieczna. Co istotne, 
dokumenty i pisma od mieszkańców będą wrzucane do skrzynki podawczej przed 
wejściem. W urzędzie stanu cywilnego przyjmowane będą jedynie osoby w sprawie 
sporządzenia aktów zgonu, ale konieczny jest wcześniejszy kontakt telefoniczny. 
Pozostała część budynków będzie niedostępna.
W sprawach pilnych zalecany jest kontakt telefoniczny, korzystanie z ePUAP, kore-
spondencja mailowa i korzystanie z dostępnych formularzy. Numery telefonów do 
urzędu oraz numery kont bankowych dostępne są na stronie: http://www.piastow.
pl/kontakt/adresy-i-telefony.

\\\ PIASTÓW

5 sierpnia br. odbyło się uroczyste pod-
pisanie umowy na realizację inwestycji. 
Minęły cztery miesiące, więc postano-
wiliśmy sprawdzić, jak wygląda sytu-
acja. – Obecnie trwają prace przygoto-
wawcze, takie jak: tyczenia geodezyjne, 
oczyszczanie terenu, przekopy kontrol-
ne w miejscach kolizji z infrastrukturą 
podziemną. Uzgadniane są z gestorami 
sieci szczegóły usuwania kolizji. Proce-
dowana jest w starostwie powiatowym 
czasowa organizacja ruchu – otrzymali-
śmy odpowiedź.

\\\   Szeroki zakres prac
Budowa obiektu mostowego to 

główna oś działania. Trzeba jednak 
pamiętać, że w ramach inwestycji po-
wstanie nowy odcinek drogi wraz z 
rondem na planowanym, nowym prze-
biegu ul. Broniewskiego i połączenie 
go z ul. Warszawską. Układ drogowy 
czekają więc zmiany. Konieczna jest 
przebudowy istniejących ulic w zakre-
sie kolizji z budowanym odcinkiem ul.  
Grunwaldzkiej.

W ramach zadania powstanie od-
powiednia infrastruktura dla pieszych 
i rowerzystów. Inwestycja obejmie 
przebudowę i budowę kanalizacji 
deszczowej, sieci kanalizacji sanitarnej, 
wodociągowej i gazowej. Zainstalowane 
zostaną dwie windy, pojawi się moni-
toring, niezbędne oświetlenie uliczne. 
Koniec inwestycji przewidziano na ma-
rzec 2023 roku.

Trzeba zatem jeszcze poczekać, 
ale kierowcy powinni być zadowo-
leni. – Wiadukt ten odciąży istniejące 
wiadukty w Pruszkowie, w ciągu ul. 
Poznańskiej, i Piastowie, w ciągu alei 
Tysiąclecia, przez co zmniejszą się korki, 
a ruch będzie bardziej płynny – podkre-
śla Konrad Sipiera.

Artur Szpuda

Przygotowania 
do budowy wiaduktu
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Na Grunwaldzkiej szykują się duże 
zmiany

Szkoła w Komorowie

Dary trafią  
do kombatantów  

z całej Polski

dokończenie 
ze str. 1

AKTUALNOŚCI
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\\\ NADARZYN

Wójt gminy Nadarzyn Dariusz 
Zwoliński podsumował 
działania związane  
z modernizacją dróg.  
– W sumie w całym 2021 roku 
nowa bitumiczna nawierzchnia 
pojawi się na długości ponad  
16 000 metrów ulic gminnych  
– poinformował włodarz. 

S tan nawierzchni dróg ma ogromne 
znaczenie dla mieszkańców i kie-

rowców. Co roku samorządy planują 
kolejne inwestycje związane z przebu-
dową i modernizacją dróg. Na bieżąco 
pojawiają się również inne problemy, 
m.in. dziury w ulicach, ubytki w chod-
nikach czy stojąca woda.

W tym roku gmina Nadarzyn prze-
prowadziła dwa postępowania prze-
targowe na remonty dróg gminnych. 
Pierwsze zadanie zrealizowano do 
lipca. Część ulic zyskało nową nakład-
kę, kilkanaście zostało utwardzonych 
destruktem. 

W gminnej kasie zostały oszczęd-
ności, a więc samorząd pod koniec roku 

przeprowadził drugie postępowanie. – 
Nowe nakładki otrzymały duże odcinki 
ulicy: Brzozowej – Walendów, Tarniny 
– Stara Wieś, Jeżynowej – Strzeniówka, 
Osiedlowej – Rusiec, Grzybowej – Roza-
lin i Plantowej – Nadarzyn. Destrukt po-
jawił się na Bluszczowej i Przedszkolnej 
w Wolicy, Leśnej i Kubusia Puchatka w 
Nadarzynie, Muzycznej i Brzoskwinio-
wej w Strzeniówce, Frezji w Młochowie, 
części Zacisze i Motyli w Kajetanach – 
wylicza wójt Dariusz Zwoliński.

\\\   Będą kolejne
Kolejne drogi czeka jeszcze napra-

wa. Chodzi m.in. o ul. Boczną w Starej 
Wsi, ul. Przyjazną w Rozalinie, Aleję 
Wiśni w Parolach czy ul. Dworkową w 
Młochowie. Dzięki dotychczas przepro-
wadzonym remontom stan dróg uległ 
poprawie. – W sumie w całym 2021 

roku nowa bitumiczna nawierzchnia 
pojawi się na długości ponad 16 000 
metrów ulic gminnych, tj. ponad 85 
000 m2 powierzchni – podaje Dariusz 
Zwoliński.

\\\   Oczekiwanie na nową  
nawierzchnię

Na nową nawierzchnię czekają w 
Woli Krakowiańskiej. Mowa o drodze 
powiatowej od skrzyżowania w Kra-
kowianach do Szkoły Podstawowej w 
Woli Krakowiańskiej. Starostwo ma 
jeszcze w tym roku zająć się tą sprawą. 
– Teraz należy trzymać kciuki, aby po-
goda pozwoliła firmom wykonawczym 
zrealizować warunki przetargu. Czasu 
zostało niewiele – zaznacza wójt gminy 
Nadarzyn.

Artur Szpuda

16 tysięcy metrów

Drogi zyskały nową nawierzchnię
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W gminnej kasie  
zostały oszczędności, 

a więc samorząd 
pod koniec roku 

przeprowadził drugie 
postępowanie

\\\ PRUSZKÓW

Ciekawe aktywności prezydenta 
Pawła Makucha. Włodarz 
Pruszkowa poprowadził spacer 
dla mieszkańców, a ostatnio… 
wykład dla seniorów. 

W iadomo, że władze samorzą-
dowe działają na rzecz miesz-

kańców. Często trudno spotkać się, 
porozmawiać o ważnych sprawach. 
Zwłaszcza w trakcie pandemii korona-
wirusa, gdy kontakty są ograniczone. 
Nie zawsze też istnieje możliwość, aby 
osobiście porozmawiać z włodarzem.

Są jednak sytuacje, które budują 
wzajemne relacje. Bez wątpienia takim 
przykładem są działania prezydenta 
Pruszkowa Pawła Makucha. W listo-
padzie włodarz poprowadził spacer z 
mieszkańcami. Wydarzenie odbyło się 
w ramach 105. rocznicy nadania praw 
miejskich. 

Dla prezydenta było to cenne do-
świadczenie. – W roli przewodnika 
czułem się bardzo dobrze, dzięki at-
mosferze, którą udało się nam wspól-
nie stworzyć, czułem się swobodnie 
opowiadając o Pruszkowie. Udało mi 
się zwiedzić wiele ciekawych miejsc w 
naszym mieście. Często to też mieszkań-
cy zabierali głos, dzięki czemu mogłem 
dowiedzieć się kilku ciekawostek. Z chę-
cią powtórzę to wydarzenie – wyjaśnia 
nam Makuch.

\\\   Wykład dla seniorów
Spacer był i włodarz wyraża chęć 

powtórzenia wydarzenia. Tymczasem 
25 listopada Paweł Makuch poprowa-
dził wykład dla studentów Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku. Prezydent nie 
ukrywa, że wystąpił stres, ale dzięki 
publiczności szybko minął. – Polecam 
się na przyszłość – zaznacza Paweł  
Makuch.

Artur Szpuda

Prezydent spaceruje i wykłada

Wykład dla studentów UTWSą jednak sytuacje,  
które budują  

wzajemne relacje
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\\\ PRUSZKÓW

W Pruszkowie powstały dwa 
boiska do gry w teqball. Obiekty 
są zlokalizowane w rejonie 
skrzyżowania ul. Szarych 
Szeregów z ul. Kowalskiego.

T eqball to dyscyplina, której popu-
larność stale rośnie. Stanowi połą-

czenie piłki nożnej i tenisa stołowego, a 
więc zawodnicy grają na zakrzywionym 
stole. Używają do tego tradycyjnej pił-
ki. W teqball można grać w dwie bądź 
więcej osób. Główna zasada mówi, że 

nie można dotknąć piłki więcej niż trzy 
razy zanim przebije się ją na połowę 
przeciwnika. Teqball został wymyślony 
w 2014 roku na Węgrzech.

Miłośnicy dyscypliny z Pruszkowa 
zyskali teren do gry. Dwa nowoczesne 
boiska do teqballa to dobra okazja do 
aktywności na świeżym powietrzu. In-
westycja została zrealizowana na dział-
ce w rejonie skrzyżowania ul. Szarych 
Szeregów z ul. Kowalskiego. Nawierzch-
nia boisk jest wykonana z trawy synte-
tycznej, a cały obszar jest oświetlony, 
odpowiednio oznakowany, odwodniony 
i ogrodzony.

Warto dodać, że inwestycja została 
zrealizowana jako zadanie w ramach 
budżetu obywatelskiego. 24 listopada 
została przeprowadzona procedura od-

biorowa. Mieszkańcy mogą korzystać z 
nowych boisk i dobrze bawić się grając 
w teqball.

Artur Szpuda

Powstały boiska  
do gry w teqball

Dwa nowoczesne boiska do teqballa to dobra okazja do aktywności  
na świeżym powietrzu
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Na podstawie art. 37b ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (tj. Dz. U. z 2021 r. poz. 741 ze zmianami), w związku z uchwałą Rady Gminy Michałowice nr 
X/116/2019 z dnia 5 sierpnia 2019 r. w sprawie przygotowania projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 
i warunków sytuowania na terenie gminy Michałowice obiektów małej architektury, tablic reklamowych 
i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów 
materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane,

zawiadamiam
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków 

sytuowania na terenie gminy Michałowice obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 
reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów 
budowlanych, z jakich mogą być wykonane, tzw. „uchwały krajobrazowej”.

Projekt uchwały dostępny będzie w dniach od 8 grudnia 2021 r. do 14 stycznia 2022 r. (z wyjątkiem 
sobót, niedziel i świąt) w Urzędzie Gminy Michałowice w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 
(w Sali Obsługi na parterze) od poniedziałku do czwartku w godzinach 9.00 – 15.30, w piątki w godzinach 
9.00 – 13.30 oraz na stronie internetowej gminy Michałowice https://bip.michalowice.pl/urzad-gminy/
aktualnosci.

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie uchwały odbędzie się w dniu  
10 stycznia 2022 r. (poniedziałek) w Sali Multimedialnej (pok. nr 10 na parterze) – początek o godz. 16.00. 
Dyskusja publiczna odbędzie się z uwzględnieniem aktualnych wymogów sanitarnych wynikających  
z epidemii COVID-19. Dopuszcza się zmianę formuły spotkania otwartego na dyskusję online, o czym 
zostaną poinformowani mieszkańcy za pośrednictwem odrębnego obwieszczenia, publikowanego  
na https://bip.michalowice.pl/.

Każdy zainteresowany może składać uwagi do projektu uchwały. Uwagi wraz z podpisaną klauzulą 
dot. przetwarzania danych osobowych można składać do Wójta Gminy Michałowice w formie pisemnej 
w Biurze Podawczym Urzędu Gminy (na parterze), pocztą na adres 05-816 Michałowice – Reguły,  
ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres 
sekretariat@michalowice.pl lub na adres elektronicznej skrzynki podawczej Gminy Michałowice  
na platformie ePUAP: /4ld31qr0t1/SkrytkaESP. Uwagi mogą być składane w nieprzekraczalnym terminie 
do dnia 28 stycznia 2022 r. Liczy się data wpływu uwagi do urzędu. Uwagi złożone po terminie nie  
będą rozpatrywane. Składający uwagi podaje swoje imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania 
lub siedzibę.

Informacja: 
1.  Administratorem podanych we wnioskach danych osobowych jest Wójt Gminy Michałowice z siedzibą Reguły, ul. 

Aleja Powstańców Warszawy 1 – Urząd Gminy 05-816 Michałowice i są one podawane tylko w celu składania wniosków  
do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

2.  Podstawę prawną przetwarzania podanych danych stanowi art. 17 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2021 r. poz. 741 ze zmianami) oraz § 12 pkt 4 w związku z załącznikiem nr 4 
do rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie wymaganego zakresu projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego (Dz. U. z 2003 r. nr 164, poz. 1587), tzn. dane osobowe będą przetwarzane 
w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi z zachowaniem przepisów Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  
z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy  
95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych RODO).

3. Wnioski zostaną rozpatrzone zgodnie z art. 17 pkt. 4 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Wójt Gminy Michałowice mgr Małgorzata Pachecka

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu uchwały w sprawie ustalenia  
zasad i warunków sytuowania na terenie gminy Michałowice obiektów małej architektury, 

tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 

wykonane, tzw. „uchwały krajobrazowej”.

OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY MICHAŁOWICE

\\\ MILANÓWEK

Miejsce – dom – już jest. 
Wymaga remontu, ale nowi 
właściciele na dziesięć lat 
wydzierżawili budynek 
Fundacji Joanny Radziwiłł 
Opiekuńcze Skrzydła, która 
otworzy tu Dom Mateusza. 
Filię domów, jakie fundacja 
prowadzi w Warszawie  
i w Lublinie dla dzieci w wieku 
od 7 do 18 lat.  

N asz dom ma być dla dzieci jak 
prawdziwy dom: ze stołem, obru-

sem, kwiatami w wazonie, z obiadem, 
do którego dzieci same nakrywają – mó-
wi Katarzyna Gruk koordynatorka mila-
nowskiej filii fundacji. – To ma być miej-
sce, gdzie jest ciepło, gdzie jest obiad, 
gdzie ktoś na dziecko czeka i przyjmuje 
z uśmiechem. Gdzie ono może w spoko-
ju odrobić lekcje i się pobawić. A także 
uczestniczyć w zajęciach psychologicz-
nych i ogólnorozwojowych – dodaje.

\\\   Idea Domu Mateusza
Rodzeństwa powinny tu być ra-

zem. Ważne też, aby dzieci korzystały 
z opiekuńczych skrzydeł domu przez 
lata. A więc, żeby rosły tu w przyjaznym 
środowisku! Rotacja dzieci ma więc być 
nieduża. 

– W ideę, żeby to był prawdziwy 
dom, ten budynek wspaniale się wpisu-
je – mówi Katarzyna Gruk. – Duża kuch-
nia, kilka niewielkich pokoi dobrych do 
nauki i duży do wspólnej zabawy dla 
młodszych dzieci. Kiedy wyremontuje-
my strych, starsze dzieci będą mogły się 
tam spotykać i razem spędzać czas pod 
okiem opiekuna. 

Ale to jeszcze potrwa, bo dom wy-
maga poważnego remontu od strychu 
do parteru. To, co już jest to łazienka i 
dębowe podłogi, które wymagają tylko 
wycyklinowania. 

– Dzięki pomocy powoli robimy 
ogrzewanie, elektrykę – mówi Gruk. – 
Mamy listę materiałów budowlanych, 
których potrzebujemy, aby dokończyć 
remont. A potem poprosimy o pomoc w 
wyposażeniu kuchni w sprzęt AGD oraz 
pokoi w meble i oświetlenie. 

\\\   Opiekuńcze skrzydła
Dzięki współpracy fundacji z peda-

gogami szkolnymi i asystentami rodzin 
z milanowskiego Centrum Usług Spo-
łecznych (dawnym MOPS) fundacja do-
tarła już z pomocą do 11 dzieci. Obecnie 
dwa razy w tygodniu w ośrodku CUS 
wolontariusze Opiekuńczych Skrzydeł 
dają dzieciom obiad i wsparcie, a także 
proponują udział w różnego rodzaju 
warsztatach rozwojowych.

Dzieci potrzebują miejsca, gdzie 
mogą bezpiecznie i spokojnie bawić się 
i uczyć. Potrzebują dorosłego, który je 
wysłucha, podpowie, jak sobie radzić, 
kiedy jest trudno. 

Nie wszystkie dzieci mają to w 
rodzinnym domu. Nie zawsze z winy 
rodziców. Potrzebne są takie miejsca: 
zastępcze domy. To, co tam dostaną 
wpłynie na ich przyszłość. Bo tylko kie-
dy dzieci dostają to, co dobre, czują się 
ważne. Bo tylko kiedy mogą opowiadać 
o sobie, czują się szanowane i uczą się 
szanować innych. Tylko kiedy doświad-
czają w relacji z dorosłymi akceptacji i 
bezpieczeństwa – nie będą skazane na 
powielanie w swoim dorosłym życiu 
niedobrego wzoru doświadczonego w 
rodzinnym domu! Dlatego takie miejsca 
jak Dom Mateusza są jak tlen.

\\\   Dlaczego Dom Mateusza? 
– Mateusz to jeden z naszych pierw-

szych wychowanków – mówi Katarzyna 

Gruk. – Dziś jest informatykiem, założył 
rodzinę, a dziesięć lat temu wolonta-
riusze fundacji zabrali go z ulicy, gdzie 
z bratem handlował, żeby mieć co jeść. 
Wzruszające jest to, że swój dom Ma-
teusz urządził tak, jak był urządzony 
dom fundacji, w którym się wychowy-
wał – dodaje. 

\\\   Miasto ogród
– Mieszkam od urodzenia w Mila-

nówku i pewnego dnia pomyślałam, że 
fajnie by było tu otworzyć filię domu 
fundacji – mówi Katarzyna Gruk. – Czy 
w Milanówku są potrzebujące pomocy 
dzieci? Nawet dla jednego dziecka war-
to by było taki dom otworzyć. Ale takich 
dzieci jest bardzo wiele. 

W milanowskim Domu Mateu-
sza znajdzie azyl około 20 dzieci. Tyle 
będzie miejsc. Potrzeby są znacznie 
większe. Dom jeszcze nie działa, a już 
jest lista oczekujących. Katarzyna Gruk 
odwiedza dzieci w domu, poznaje ro-
dziców, warunki życia. – To potem pro-
centuje – mówi – bo wiem czemu Zosia 
jest cały czas smutna, a Tomek chce bić 
inne dzieci.
Kontakt: Katarzyna Gruk 
k.gruk@fundacjajoannyradziwill.pl 
Tel. 512 852 873 
Konto Filia Milanówek 
– 11 2490 0005 0000 4600 5142 6524 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Dom Mateusza

Katarzyna Gruk. Zawodowo zajmuje się fotografią, prowadzi zen coaching. 
Jednak działalność w fundacji staje się powoli jej pracą. W Domu Mateusza  
w Milanówku tworzy właśnie dom dla 20 dzieci. 

SPOŁECZEŃSTWO



9NR 156 (4) 1 GRUDNIA 2021

\\\ PODKOWA LEŚNA

Cały staw wyłożony folią  
– dno, skarpy, brzegi i otoczony 
betonowymi krawężnikami. 
Rzeka Niwka, która go  
do niedawna zasilała, już  
przez niego nie przepływa. 
Płynie dwiema rurami  
pod dnem stawu. Staw został 
zlikwidowany, a w jego miejsce 
powstał szczelny basen 
napełniany wodą  
z miejskiego wodociągu  
– mówią dr Małgorzata Stępka  
i mgr inż. Zbigniew Habierski  
ze Stowarzyszenia Dendropolis. 

C zy tak być powinno? Zdaniem Sto- 
warzyszenia Dendropolis nie po-

winno i nie miało. Plan rewitalizacji 
Stawu w Leśnym Parku Miejskim w 
Podkowie Leśnej z 2016 roku przewi-
dywał inne rozwiązania.

\\\   Pierwotny plan
Pierwotny projekt zaakceptowany 

przez Mazowieckiego Wojewódzkie-
go Konserwatora Zabytków i Starostę 
Grodziskiego, który wydał pozwolenie 
na budowę, zakładał wybudowanie 
nowych, większych przepustów zaopa-
trzonych w zastawki oraz uszczelnienie 
dna stawu z pozostawieniem warstwy 
nieuszczelnionej, aby woda mogła prze-
siąkać i nawilżać otaczające gleby, za-
pewniając wodę drzewom w parku oraz 
uzupełniając zasoby wód gruntowych. 

– Projekt ten zapewniał przepływ 
rzeki Niwki przez staw i jego napełnia-
nie wodą z rzeki oraz utrzymanie lustra 
wody na stałe – dodaje dr Małgorzata 
Stępka. – To, czy staw łączy się z Niwką 
ma znaczenie dla całej gospodarki wod-
nej na terenie zarówno Podkowy Leśnej, 
jak i sąsiedniego Brwinowa. Zasoby wód 
gruntowych są ważne ze względu na 
zlokalizowane na terenie parku dwa 
ujęcia wody pitnej dla miasta. Mają też 
znaczenie dla drzew w parku, które 
czerpią z wód gruntowych.

Zgodnie z prawomocnym projek-
tem na Niwce przy wlocie i wylocie ze 
stawu, miały powstać nowe i większe 
przepusty, które pozwoliłyby na regu-

lacje przepływu wody przez staw. Nad 
przepustami miały być wybudowane 
estetyczne kładki z balustradami nawią-

zującymi do tych sprzed wojny. Wymia-
ry planowanych przepustów pozwalały-
by na przepływ okresowo dużych ilości 
wody, która pojawia się po deszczach 
ulewnych czy nawalnych, zapewniając 
odprowadzenie wód i zabezpieczając 
przez zalewaniem i podtapianiem te-
renów powyżej stawu – ulic i posesji 
mieszkańców na terenie Podkowy i 
gmin sąsiednich. 

– W 2016 roku został uchwalony 
program uregulowania gospodarki 
wodnej na terenie gmin Podwarszaw-
skiego Trójmiasta Ogrodów, który za-
kładał wybudowanie dwóch dodatko-
wych stawów retencyjno – przeciwpo-
wodziowych, w Podkowie i Brwinowie, 

które rozwiązałyby problem zarówno 
ilości, jak i czystości wody płynącej w 
Niwce – mówi dr Małgorzata Stępka. 
– Przy rozwiązaniu, które realizuje bur-
mistrz Podkowy Leśnej, dwóch rurach i 
folii, to nie będzie możliwe. Spuszczanie 
wody z rzeki Niwki rurami pod dnem 
stawu i niezatrzymywanie jej na tere-
nie Podkowy i okolic, przyczynia się do 
osuszania gleb i zmniejszania zasobów 
wód gruntowych, co stanowi zagrożenie 
nie tylko dla przyrody, ale również dla 
bezpieczeństwa i zaopatrzenia w wodę 
mieszkańców – dodaje.

\\\   Poprzednia publikacja
W artykule „Staw czy krater” głos 

oddaliśmy panu burmistrzowi Podko-
wy Leśnej Arturowi Tusińskiemu, który 
mówił o plusach tego projektu i o tym, 
że miasto ma wreszcie wszystkie po-
zwolenia, jakie potrzeba, aby inwestycję 
zakończyć wbrew protestom i skargom 
niezadowolonych, którzy nie mają me-
rytorycznych podstaw by protestować. 

Przedstawiciele Dendropolis dziś 
mówią co innego. Ich zdaniem miasto 
nie uzyskało jeszcze wszystkich po-
zwoleń, m.in. Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego, a od decyzji 
konserwatora zabytków Stowarzy-
szenie złożyło odwołanie do Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Na-
leży przypomnieć, że w 2019 roku PINB 
nakazał wstrzymać roboty budowlane 
przy przebudowie z powodu istotnych 
odstępstw od zatwierdzonego projek-
tu i warunków pozwolenia budowla-
nego. Stan ten trwa do dziś. Co więcej, 
zdaniem Dendropolis, realizacja ta jest 
niezgodna z miejscowym planem za-
gospodarowania przestrzennego oraz 
warunkami ochrony zabytkowej i przy-
rodniczej na tym terenie.

\\\   Przyczyny konfliktu 
Leśny Park Miejski od kilku lat stra-

szy ogrodzonym placem budowy oraz 
plastikiem, betonem i hałdą kamieni. 
Zdaniem burmistrza Tusińskiego po-
wodem jest konflikt między nim, inwe-
storem reprezentującym Urząd Mia-
sta, a stowarzyszeniem Dendropolis, 
które zarzuca blokowanie inwestycji. 
Zdaniem Dendropolis – powodem jest 
to, że realizacja diametralnie odbiega 
od projektu jaki miał być realizowany. 
Zmieniony przez Inwestora sposób 
przebudowy, bez uzgodnionego pro-
jektu i prawomocnego pozwolenia, po-
woduje szkody przyrodnicze. 

– Stąd wiele pism z wnioskami i 
skargami, które Dendropolis kierował 
do kolejnych instytucji. I to niebezpod-
stawnie, co wykazał raport CBA. Sąd Re-
jonowy w Grodzisku 5 listopada 2021 
roku uchylił decyzję Prokuratury Re-
jonowej o umorzeniu śledztwa w spra-
wie nieprawidłowości przy budowie 
stawu i ponownie nakazał kontynuację 
wszczętego śledztwa – dodaje Zbigniew 
Habierski.

\\\   Dobre czy nie dobre  
rozwiązanie

Czy staw, jako basen odcięty od śro-
dowiska naturalnego, to dobre rozwią-
zanie – i dla przyrody, i dla mieszkań-
ców, i dla zabytkowego Parku? Zdaniem 
inwestora, tak, bo nie będzie wysychał, 
a zdarzały się lata, że nie było w nim 
wody. Zdaniem Dendropolis, nie, gdyż 
projekt, według którego miała się od-
być przebudowa, zapewniał utrzymanie 
stałej obecności wody w stawie, a przy 
tym był ekologiczny i bezpieczny dla 
mieszkańców, oraz był zgodny z obo-
wiązującymi tu warunkami ochrony 
zabytkowej i przyrodniczej.

W powodzi dokumentów urzędo-
wych można zgubić sedno, bo spór mię-
dzy burmistrzem i Dendropolis toczy się 
w wielu urzędach, m.in.: u Powiatowego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego, u 
Mazowieckiego Wojewódzkiego Kon-
serwatora Zabytków, w Ministerstwie 
Kultury, a nawet w Prokuraturze i CBA. 
Efektem jest to, że inwestycja, która po-
winna być już zakończona, stoi i czeka 
na decyzję urzędów. Pytanie, czy można 
znaleźć rozwiązanie, które pogodzi i za-
dowoli obie strony, ale także, które po-
zwoli uratować ekologiczny dobrostan 
Parku oraz odzyskać unikalne piękno i 
charakter ulubionego miejsca spacerów 
mieszkańców i gości?

\\\   Kryzys klimatyczny  
w mikroskali

– Tematem numer jeden jest ka-
tastrofa ekologiczna związana z ocie-
pleniem klimatycznym i postępujące 
stepowienie Polski, spowodowane 
odprowadzaniem życiodajnej słodkiej 
wody do morza – mówi dr Małgorzata 
Stępka, biolożka. – Dlatego nie możemy 

lekceważyć takich drobnych, jakby się 
zdawało spraw, jak pół metra folii więcej 
czy zamknięcie rzeki w rury. Ratowanie 
nawet małej rzeczki ma sens, a bagateli-
zowanie jej może być przyczyną naszych 
problemów z wodą. Kryzys ekologiczny 
jest problemem globalnym, ale rozgry-
wa się lokalnie i takie drobne wydarze-
nia jak zła dla środowiska rewitalizacja 
stawu w Podkowie, to przyczyna, dla 
której z jednej strony zaczyna dotkliwie 
brakować wody nam mieszkańcom i ca-
łej przyrodzie, a z drugiej strony grożą 
podtopienia czy powodzie – dodaje.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Rury pod stawem

W tym miejscu miały powstać nowe większe przepusty, aby dopływ wody  
do stawu z rzeczki Niwki mógł być regulowany. A są montowane dwie dużej 
średnicy rury, którymi ma Niwka popłynąć pod dnem stawu

Ujście Niwki do stawu, czyli w wejście do dwóch rur

Tak wygląda otoczenie stawu w Parku Miejskim w Podkowie Leśnej Mieście 
Ogrodzie. Czy Urząd Miasta i Dendropolis dla wspólnego dobra nie mogą  
zacząć rozmawiać i współpracować? 

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U z 2021 r. poz. 741 z późn.zm.) zawiadamiam o ponownym wyłożeniu  
do publicznego wglądu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Pruszkowa 
– Żbików 3-go Maja – Mostowa wraz z prognozą  oddziaływania na środowisko.

Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko udostępniony zostanie do wglądu 
publicznego od 9 grudnia 2021 r. do  30 grudnia 2021 r. (z wyjątkiem sobót, niedziel i świąt), w Urzędzie 
Miasta Pruszkowa w pokoju nr 68 w godzinach: poniedziałki: 11:00 – 18:00, wtorki, środy, czwartki, 
piątki: 10:00 – 14:00 z uwzględnieniem aktualnych ograniczeń w pracy Urzędu Miasta Pruszkowa 
w związku z wystąpieniem stanu epidemii zachorowań na COVID-19 tj. po uprzednim telefonicznym 
umówieniu spotkania pod numerem tel. 22 735-87-26.

Ponadto projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko udostępniony zostanie także 
na stronie internetowej: http://bip.um.pruszkow.pl patrz Architektura i Urbanistyka OGŁOSZENIA/
OBWIESZCZENIA Miejscowe Plany zagospodarowania Przestrzennego ROK 2021. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu  rozwiązaniami odbędzie  się 20  grudnia  
2021 r. o godz. 17.00. Dyskusja odbędzie się za pomocą środków porozumiewania się na odległość 
na platformie ZOOM. W przypadku chęci zabrania głosu w dyskusji na platformie ZOOM prosimy  
o wcześniejsze zgłoszenie na adres e-mail: architektura@miasto.pruszkow.pl w nieprzekraczalnym 
terminie do 17 grudnia 2021 r. do godziny 14:00. Link do spotkania oraz krótka instrukcja przesłana 
zostanie w odrębnym e-mailu. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. Uwagi do projektu planu należy składać do Prezydenta Miasta 
Pruszkowa, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu zamieszkania  
lub siedziby, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie  
do 14 stycznia 2022 r.  

Uwagi mogą być wnoszone: w formie pisemnej do Kancelarii Urzędu Miasta Pruszkowa lub pocztą 
na adres: 05-800 Pruszków ul. Kraszewskiego 14/16, ustnie do protokołu w Wydziale Planowania 
Przestrzennego - Sala Obsługi Mieszkańców (Hol) lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
a w szczególności poczty elektronicznej na adres: prezydent@miasto.pruszkow.pl lub na adres 
elektronicznej skrzynki podawczej Miasta Pruszkowa na platformie ePUAP: /umpruszkow /SkrytkaESP. 

Zgodnie z art. 39 ust. 1 pkt 2, 3 i 4, art. 40, art. 46 ust. 1 pkt 1, art. 51 ust. 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy, z dnia 
3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 247  
z późn.zm.) zwanej dalej ustawą, wymieniony wyżej, projekt miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego podlega strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko, w tym z zapewnieniem 
możliwości udziału społeczeństwa – w okresie wyłożenia do publicznego wglądu. Wnioski i uwagi  
w postępowaniu w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie  
do przepisu art. 54 ust. 3 ustawy-należy wnosić na zasadach określonych w art. 18 ust. 2 przywołanej 
na wstępie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w nieprzekraczalnym terminie:  
do 14 stycznia 2022 r.  

Zgodnie z art. 41 ustawy, uwagi i wnioski złożone po upływie terminu, o którym mowa w art. 39 ust. 1 
pkt 4, pozostawia się bez rozpatrzenia. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków złożonych 
do projektu planu jest Prezydent Miasta Pruszkowa (art. 39 ust. 1 pkt 5 ustawy). 

Zgodnie z art. 1 ust. 2 pkt 11 oraz art. 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
Rozstrzygnięcie uwag i wniosków przez Prezydenta Miasta Pruszkowa, z zachowaniem przepisów 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych 
RODO), zostanie zamieszczone na stronie internetowej http://bip.um.pruszkow.pl patrz Architektura  
i Urbanistyka OGŁOSZENIA /OBWIESZCZENIA Miejscowe Plany zagospodarowania Przestrzennego ROK 
2021 Obwieszczenia w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektów ww. planów.

Z up. Prezydenta Miasta Pruszkowa
Zastępca Prezydenta Miasta Pruszkowa Konrad Sipiera

OGŁOSZENIE  PREZYDENTA MIASTA PRUSZKOWA

SPOŁECZEŃSTWO
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OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO
Zgodnie z art. 11f ust. 3 i w związku z art. 11a ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz.U.2020.1363), oraz art. 49 ustawy z dnia  
14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz.U.2021.735 t.j.). Zawiadamiam o wydaniu przez 
Starostę Grodziskiego decyzji nr  2339/21 z dnia  22.11.2021r.  w sprawie zezwolenia na realizację inwestycji 
drogowej dla przedsięwzięcia polegającego na: „rozbudowie drogi powiatowej nr 1515W od km. 8+392.00 
do km. 10+775.88 w miejscowościach Budy-Grzybek – gmina Jaktorów oraz Czarny Las i Makówka – gmina 
Grodzisk Mazowiecki klasa projektowanej drogi – „Z”
Inwestycja obejmuje nieruchomości: 
405; 413 (413/3*, 413/4); 414/1; 415/2 (415/5*, 415/6); 415/3, 404/3 (404/15*, 404/16); 404/4 (404/17*, 404/18); 
756*; 758 (758/1*, 758/2); 560/1*; 755; 759 (759/1*, 759/2); 734/3; 737/2 (737/8*, 737/9); 737/3 (737/10*, 
737/11); 737/4 (737/12*, 737/13); 737/7 (737/14*, 737/15); 737/6; 740 (740/3*, 740/4); 741/1 (741/13*, 741/14); 
741/8; 741/6 (741/15*, 741/16); 741/5; 742/5 (742/9*, 742/10); 742/6 (742/11*, 742/12); 894/11; 742/7 (742/13*, 
742/14); 742/8 (742/15*, 742/16); 780/1; 779/17; 747/12 (747/15*, 747/16); 747/13 (747/17*, 747/18); 747/14 
(747/19*, 747/20); 784/8; 785/1; 786*; 708 (708/1*, 708/2); 750/1 (750/3*, 750/4); 752/2 (752/12*, 752/13); 796/1; 
752/8; 752/11 (752/16*, 752/17); 752/10 obręb 0002 Budy-Grzybek, jednostka ewid. 140505_2 Jaktorów;28/15 
(28/26*, 28/27); 30 (30/1*, 30/2); 28/22 (28/28*, 28/29) obręb 0006 Czarny Las, jednostka ewid. 140504_5 Grodzisk 
Mazowiecki obszar wiejski; 12 (12/1*, 12/2); 13 (13/1*, 13/2); 14 (14/1*,14/2); 15*; 2 (2/1*, 2/2); 237/2 (237/3*, 
237/4); 16/11 (16/12*, 16/13); 98 (98/1*, 98/2); 99 (99/1*, 99/2); 5 (5/1*, 5/2); 6 (6/1*, 6/2); 11/1*; 11/2*; 102 
(102/1*, 102/2); 104/1 (104/14*, 104/15) obręb 0021 Makówka, jednostka ewid. 140504_5 Grodzisk Mazowiecki 
obszar wiejski
Nieruchomości, z których korzystanie będzie ograniczone, na których ustala się obowiązek dokonania 
przebudowy zjazdów: dz. nr ew. 741/1 (741/13*, 741/14), 741/11, 742/8 (742/15*, 742/16), 747/12 (747/15*, 
747/16), 747/13 (747/17*, 747/18) –  obręb 0002  Budy-Grzybek oraz dz. nr ew. 9, 10/1 – obręb 0021 Makówka
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem,  
a w nawiasie numery działek po podziale. Pouczenie Z treścią decyzji można się zapoznać w siedzibie Starostwa 
Powiatu Grodziskiego w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A). 

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 i z  2021 r. poz. 471 i 784) 
zawiadamiam, że dnia 23.11.2021 r. została wydana decyzja nr 31/2021 o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej obejmującej rozbudowę drogi gminnej – ul. Przytorowej w miejscowości 
Reguły, gmina Michałowice na działkach nr ew.: 625/2 (625/10, 625/11), 625/3 (625/8, 625/9), 785, 
786, 415, 414/11 (414/18, 414/19), 416/1 (416/3, 416/4), 563/2, 563/1, 412/4, 412/3, 412/2, 412/1, 777, 
784, 783, 422/6, 422/9, 420/1, 416/2 obr. 13 – wieś Reguły.

W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale. Numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 13 – wieś Reguły: działki nr ew.: 625/10 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 625/2), 625/8 
(działka powstanie z podziału dz. nr ew. 625/3), 414/18 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 414/11), 
416/3 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 416/1), 785, 786, 415.  
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 13 – wieś Reguły: działki nr ew.: 416/4 (powstanie z podziału dz. nr ew. 416/1), 777, 784, 783, 
422/6, 422/9, 420/1, 416/2.
Działki terenów linii kolejowej, wymagające zajęcia na czas realizacji inwestycji 
na podstawie art. 20a ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 i z 2021 r. poz. 471  
i 784):
obręb 13 – wieś Reguły: działki nr ew.:  563/2, 563/1, 412/4, 412/3, 412/2, 412/1.   

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach pracy urzędu: 
poniedziałek 8:00-18:00, wtorek – piątek 8:00-16:00, w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, stanowisko nr 8, sala WOM (parter, wejście A),  
po wcześniejszym telefonicznym umówieniu terminu wizyty, tel. 22 738 14 32.  

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

POZIOMO: 1) do mycia włosów; 7) zgłasza się z własnej woli; 11) stolica Kirgistanu dawniej; 14) Ignacy Jan, słynny polski pianista;  
15) Alaksandr, prezydent Białorusi; 16) zasłona w teatrze; 17) Eliza, autorka „Nad Niemnem”; 19) wydalenia cudzoziemców; 20) pokarm 
zawierający kazeinę; 22) książka z „Tytusem, Romkiem i Atomkiem”; 24) napisał „Sklepy Cynamonowe”; 29) ślepota zmierzchową inaczej; 
30) oferuje noclegi; 33) dziura po wiertle; 34) biblijny budowniczy Arki; 35) pierwiastek Y; 36) zamieć, burza śnieżna; 37) cicha mowa;  
38) świecznik na jedną świecę; 40) brat matki lub ojca; 41) zarost pod nosem; 43) Bromski, polski reżyser; 44) rzeka w Veronie; 47) Amazonka 
i Orinoko; 48) baśniowy znalazca lampy z dżinem; 49) matka Achillesa; 51) kraj z Bejrutem; 53) kończy zdania rozkazujące; 56) lęk przed 
otwartą przestrzenią; 58) typ reflektora; 59) krótka firanka do połowy okna; 60) stalowa rama drzwi; 61) wóz pogrzebowy; 63) największe 
miasto Nowej Zelandii; 64) komplet książek dla ucznia.

PIONOWO: 1) napisał „Wiedźmina”; 2) rodzinne miasto Andrzeja Rżanego; 3) closterium, glon; 4) jeden z trzech rodzajów literackich;  
5) czarnoksiężnik z powieści Lymana Franka Bauma; 6) choreograficzny w balecie; 8) w parze z duszą; 9) warecho, ryba morska; 10) spękania 
na obrazie olejnym; 12) skunksowiec białogrzbiety; 13) nie głębokie; 18) ekipy budowlane dla inwestora; 21) płynie przez Siemianowice 
Śląskie; 22) ambulans; 23) sierotka od siedmiu krasnoludków; 25) duńska marka piwa; 26) niepożądany skutek; 27) tasiemnica morska 
inaczej; 28) zespół czterech muzyków; 30) niemiecki land z Wiesbaden; 31) pisał je Kochanowski; 32) sąsiadka Polski; 39) patrymonium 
inaczej; 42) bal maskowy; 45) koncern produkujący Mercedesy; 46) największe miasto Szkocji; 50) centrum koła; 52) ... i Hercegowina;  
54) skrzynia do prac podwodnych; 55) wojskowy kolor ochronny; 56) ogłoszenie w prasie; 57) pozostałości po zamku; 62) złoto.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 30 
utworzą rozwiązanie:
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DAM PRACĘ 

Firma z Raszyna zatrudni kierowcę  
kat. B transporty, W-wa i okolice,  

535 170 170 

Przyjmę do pracy kobiety. Sprzątanie 
biur i salonu samochodowego  
ul. Puławska- Mysiadło. Zgłoszenia  
pod nr tel. 732771222  

Lakiernik, pomocnik lakiernika, kosmetyki 
zatrudni  importer samochodów ciężaro-
wych, umowa tel. 509 237 779

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458

Kierowcy kat B na 1/2 etatu praca  
Warszawa i Piaseczno 605 129 453

Zatrudnię kierowcę kat C lub C+E  
z okolic Góry Kalwarii. Praca po kraju. 
tel 601 378 719

Kelnerów, kucharzy, pomoc na kuchni 
Lesznowola 607 343 332

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489

Pracownik fizyczny. 18 netto. 508 003 136 

Zatrudnię kucharkę, tel. 603 68 65 61 

Potrzebny magazynier, skład budowlany, 
Piaseczno, Mostowa 11, tel. 603 202 133

Praca na drukarni, tel. 602 424 170

Praca na dystrybucji, tel. 602 424 170   

SZUKAM PRACY  

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM,  
USŁUGI MINIKOPARKĄ  
TEL: 537 537 450, 537 537 650 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Malowanie, gładzie, panele i inne  
remonty Tel. 799 946 860

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

USŁUGI TRANSPORTOWE 509 125 956 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Wypożyczalnia busów Piaseczno i okolice 
600 479 955

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki maszynowe 533125444

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana szyb  
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, malowanie, tel. 510 128 912

Hydraulik naprawy, tel. 698 185 911

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

KUPIĘ  

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418    

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 h na pograniczu  
gminy Prażmów i gminy Chynów  
tel. 608 867 053

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884

Magazyny z ochroną do wynajęcia, Anto-
ninów, tel. 604 470 270, 604 470 370                   

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144           

ZDROWIE 

Wizyty domowe dentysty-chirurgia,  
protetyka-509 717 247

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

MATRYMONIALNE  

Szukam partnerki 50+ Tel.792 560 466                

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

ANTYWINDYKACJA. ODDŁUŻANIE  
Z CHWILÓWEK I POŻYCZEK  
POZABANKOWYCH. UPADŁOŚĆ  
KONSUMENCKA. RESTRUKTURYZACJA 
ZADŁUŻEŃ DLA FIRM I ROLNIKÓW  
Z WPISEM DO MSIG. 690-016-555  

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów 
ogłoszenie 

DROBNE 
za 

DROBNE 
786 202 066
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Udany występ Martyny Lis 
w tenisowym turnieju rangi 
Grand Prix Polski Seniorów, 
który odbył się w Gliwicach. 
Zawodniczka Bogorii Grodzisk 
Mazowiecki sięgnęła  
po brązowy medal. 

W zawodach wystartowało 40 
najlepszych zawodniczek i za-

wodników w Polsce. Bogoria była re-
prezentowana przez czworo – Martynę 
Lis, Miłosza Redzimskiego, Jakuba Ste-
cyszyna i Michała Gawlasa. Pierwsza 
trójka miała wcześniej zapewniony wy-
stęp w turnieju głównym. Z kolei Gaw-
las musiał rywalizować w eliminacjach, 
które przebrnął z sukcesem.

Od początku Grand Prix znakomi-
cie radziła sobie Martyna Lis. Tenisistka 
wygrała trzy pojedynki w zmaganiach 
grupowych i mogła szykować się do dal-
szej rywalizacji. Następnie Lis pokonała 
Julię Tomecką 4 : 0, co dało jej awans 
do ćwierćfinału. Zawodniczka Bogorii 
pokonała Julię Furman 4 : 1. Na ostat-
niej prostej Lis nie dała rady Katarzynie 
Węgrzyn – 0: 4. Co ważne, pogromczyni 
tenisistki z Grodziska triumfowała w 
całym turnieju.

Jak wypadli pozostali? Miłosz 
Redzimski wygrał trzy mecze w fazie 
grupowej. Kolejne starcie również za-

kończyło się po myśli gracza z Grodzi-
ska. Redzimski pokonał Alana Wosia 4 
: 2. W 1/4 finału stoczył zacięty bój z 
Robertem Florasem. Redzimski prowa-
dził 2 : 0, jednak ostatecznie przegrał 3 
: 4. Gawlas i Stecyszyn nie przebrnęli 
fazy grupowej.

\\\   Młodzież na podium
Udane występy grodziskiej mło-

dzieży w zawodach wojewódzkich. Na 
warszawskich Kabatach odbyła się ry-
walizacja do lat 19 i do lat 10. W zma-
ganiach juniorów w najlepszej ósemce 
znaleźli się Tosia Zembowicz, Krzysz-
tof Stąporek, Adam Smoter, Kamil Sa-

dowski oraz Aleks Pakuła. Co ciekawe, 
dwóch zawodników Bogorii zaprezen-
towało się bardzo dobrze. Smoter ma 
12 lat, zaś Pakuła 11 – na co dzień ry-
walizują wśród młodszych. Spisali się 
znakomicie, obaj zagrali w półfinale. 
Aleks triumfował 3 : 1 i awansował do 
decydującej rozgrywki. Lepszy okazał 
się Jan Adamiak, który pokonał gracza 
Bogorii 3 : 0.

Wśród żaków najlepiej wypadł 
Michał Staranowicz. Gracz z Grodziska 
zajął trzecie miejsce. Na miejscach od 5 
do 8 sklasyfikowano Amelię Bukowską.

Artur Szpuda

Brąz Martyny Lis
\\\ PRUSZKÓW

Znicz Basket zajmuje 16. lokatę 
w tabeli I ligi koszykówki 
mężczyzn. Na swoim koncie ma 
tylko dwa zwycięstwa.

N a pierwsze zwycięstwo w sezonie 
Znicz Basket czekał do 4. kolejki. 

Wtedy to na własnym parkiecie poko-
nał Weegree AZS Politechnikę Opolską 
– 81 : 70. Wydawało się, że może być to 
mecz przełomowy. Po słabym początku 
sezonu dla zespołu z Pruszkowa miało 
wyjść słońce. Zaświecił tylko promyk...

Kolejne mecze kończyły się poraż-
kami Znicza Basket. Z Dziki Warszawa 
ekipa trenera Michała Spychały prze-
grała 48 : 67. Potem lepszy okazał się 
Księżak Łowicz – 56 : 70, następnie SKS 
Starogard Gdański – 76 : 91. Kolejne 
dwa spotkania ekipa z Pruszkowa rów-
nież przegrała. 

Przyszła 10. kolejka i starcie z ze-
społem Rawlplug Sokół Łańcut. Rywal 
mocny i skuteczny. Sokół zaczął zgod-
nie z planem i już w pierwszej kwarcie 
zdobył prowadzenie – 33 : 24. Znicz Ba-
sket walczył, dzięki czemu na półmetku 
przegrywał tylko czterema punktami – 
41 : 45.  To, co stało się w ostatniej kwar-
cie było pokazem determinacji gości. 
Znicz Basket imponował skutecznością i 

odrobił straty z nawiązką! Pruszkowska 
ekipa triumfowała 96:86, niespodzian-
ka stała się faktem.

J\\\   edna jaskółka...
W następnej kolejce do Pruszko-

wa przyjechał GKS Tychy. Znicz Basket 
przegrał 53 : 72. Teraz ekipę Michała 
Spychały czeka rywalizacja z Górnikiem 
Trans.eu Wałbrzych. Mecz odbędzie się 
4 grudnia o godzinie 18.00.

Położenie Znicza Basket dalekie jest 
od ideału. 11 spotkań, z których aż 9 eki-
pa z Pruszkowa przegrała. 16. miejsce w 
tabeli i każdy kolejny mecz będzie waż-
ny w kontekście gromadzenia punktów, 
aby podźwignąć się. Jedna jaskółka już 
była, czekamy na kolejną.

Artur Szpuda

Nieciekawa sytuacja 
Znicza Basket

Trener Spychała ma o czym myśleć

FO
T. 

M
KS

 Z
NI

CZ
 B

AS
KE

T 
PR

US
ZK

ÓW
 FA

CE
BO

OK

Tenisistka wygrała trzy pojedynki w zmaganiach grupowych i mogła szykować 
się do dalszej rywalizacji
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